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Kedves Olvasóink! Közérdekű problé-
máikat, észrevételeiket, tapasztalataikat 
az elmúlt héten Szabó C. Szilárddal oszt-
hatták meg. Ezen a héten Takács Viktor 
munkatársunk várja hívásaikat, munka-
napokon reggel 8 és 10 óra, vasárnap pe-
dig 14 és 15 óra között a 06-20-432-663-as 
rádiótelefonszámon. Elveszett tárgyaikat 
kereső olvasóink hirdetésben tehetik köz-

zé mondandójukat, a talált tárgyakról szóló bejelentéseket 
továbbra is közöljük telefonos rovatunkban. Hirdetésfelvétel 
8 és 10 óra között a Sajtóházban. 

Köszönet. B. M.-né ol-
vasónk nagyon köszöni , 
hogy a Kfgyó gyógyszertár 
dolgozói ottfelejtett pénz-
tárcáját megőrizték és 
visszaadták neki. 

Seg í t ség re v á r v a . A 
254-698-ról telefonáló kü-
bekházi Kövics Ferenc és 
családja nagyon várta az 
Energia Alapítvány nyom-
tatványát, ám az nem érke-
zett meg december 24-ig. 
Olvasónk elmondta: de-
cember közepén olvasta la-
punkban, hogy az Energia 
Alapítvány segítséget nyújt 
a rászorulóknak. A cikkben 
szerepelt, hogy a rászorulók 
karácsonyig megkapják azt 
a papírt, amelyen benyújt-
hatják kérelmüket. A négy 
gyermeket nevelő olvasónk 
csak annyit kért, hogy az 
alapítvány közölje címét 

vagy telefonszámát az új-
ságban. 

Száműzött operett. Uj-
rókusról telefonáló olva-
sónk többek nevében hívott 
bennünket. Elmondta, hogy 
bérletük van a Szegedi 
Nemzeti Színház előadásai-
ra, s nem értik, miért nem 
játszottak decemberben e 
gyönyörű teátrumban zenés 
darabot. 

Magyarázatot kérnek. 
A 34 százalékos víz- és 
csatornadíj-emelés ügyében 
többen is hívtak bennünket. 
Fazekasné egyenesen kérte, 
hogy a tisztelt képviselők 
magyarázzák és indokolják 
meg, miért döntöttek ilyen 
nagy mértékű emelés mel-
lett. 
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» A Pick vezérigazgatója a városról\ a cégről és önmagáról 

„Legyenek kiemelkedő 
teljesítmények! f i 

Halló, itt a Déltáv 
ügyfélszolgálata! 

Bihari Vilmos: Nyolc nap alatt negyven órát repültem. (Fotó: Gyenes Kálmán) A Déltáv Rt. ügyfél-
szolgálati irodáját na-
ponta több százan kere-
sik fel személyesen vagy 
telefonon. Az ügyfelek 
nem csak panaszokkal 
és reklamációkkal for-
dulnak a telefontársa-
sághoz, hanem felvilá-
gosításért és tanácsért is 
eljönnek a Rókusi körút 
2- 10-be. 

Csongrád megyében négy 
városban. Szegeden, Hód-
mezővásárhelyen, Szentesen 
és Makón váijuk a lakosság 
panaszait és észrevételeit az 
ügyfélszolgálati irodáinkban 
- mondotta Pillér Gábor ve-
zé r igazga tó -he lye t t e s . A 
Déltávtól személyesen lehet 
telefont igényelni, de az el-
múlt akcióban telefonon is 
elfogadták a kérelmet. Aki 
felkeresi a társaságot és ki-
tölti a telefonigénylő lapot, 
az a szerződés megkötése és 
a számla be f i ze tése után 
rendszerint egy hónap múlva 
már fel is hívhatja barátait az 
új készülékén. 

A Déltávtól részletes tele-
fonszámlát is kérhetnek az 
előfizetők. Ezzel a lehető-
séggel többnyire cégek vagy 
albérletekben lakók élnek. A 
személyiségi jogok védelme 
miatt csak az előfizető kér-
heti, hogy részletezzék a hí-
vásait. Ha a bérlő pontosan 
szeretné tudni, mennyit és 
hova telefonált, akkor a tele-
fon előf izetőjének kell az 
igénylést személyesen eljut-
tatni a tá rsasághoz , vagy 
meghatalmazást adni a bér-
lőnek. 

Új vonal bekötésénél nem 
szükséges egy drága készü-
léket megvásárolni. A Dél-
távtól korlátlan ideig bérel-
hető egy nyomógombos tele-
fon, amit meghibásodás ese-
tén kijavítanak vagy lecse-
rélnek a szakembereik. Aki 
maga szeretné megvásárolni 
a készülékét, annak javasol-
ják, hogy csak a Hírközlési 
Főfelügyelet (HIF) által be-
vizsgáltat vegyen. A hiteles-
ségről bárki könnyen 
meggyőződhet, amennyiben 
a telefont megfordítja. Ha az 

alján talál egy narancssárga 
hologramos matricát, akkor 
azt a HIF e l fogad ta . 
Amennyiben a Déltáv meg-
állapítja, hogy nem a főfel-
ügyelet t ípusengedélyével 
rendelkező készüléket hasz-
nál az ügyfél, akkor a pa-
naszt nagy valószínűséggel 
elutasítja. 

Az előfizetők reklamáció-
ikkal is félkeresik a telefon-
társaságot. A többség szem-
élyesen megy el az ügyfél-
szolgálatra, de telefonos il-
letve levélben feladott pana-
szokat is elfogadnak. Aki te-
lefonál, az a 03-on bejelent-
heti a hibát, a 084-en pedig 
információkat kérhet min-
denféle, a Déltávval kapcso-
latos kérdésben. A telefon-
társaságnál a számlákat ban-
ki átutalással, személyesen 
vagy postai befizetéssel le-
het kiegyenlíteni. A pana-
szok egy része számlarekla-
máció, az előfizető nem ért 
egyet a számla végösszegé-
vel. I lyenkor a rész le tes 
számla lekérése körülbelül 
95 százalékban megoldja a 
problémát. A gond abból is 
adódhat, hogy többen nin-
csenek tisztában az úgyneve-
zett audiotext-szolgáltatás 
magas tarifájával, ahol egy 
hívás akár 180 forintba is 
kerülhet percenként. Ez az 
emelt díj a 06/90-nel kezdő-
dő telefonszámokat érinti. 

A Déltáv Rt. novembertől 
új típusú telefonszámlát küld 
ki az előfizetőinek. A koráb-
bival szemben itt hét kategó-
riára különítik el a híváso-
kat. Külön jelölik a helyie-
ket, ez Szeged közigazgatási 
határán belüli telefonálást je-
lent. 

Az 1 -es díjzónába a 62-es 
körzetszámú (Szentesnél a 
63-as), a 2-es és 3-as zónába 
pedig a saját körzeten kívüli 
hívások tartoznak. Külön ka-
tegóriát képeznek még a mo-
bil szolgáltatók és az emelt 
díjas 06/90-nel kezdődő szá-
mok hívása, valamint a nem-
zetközi telefonbeszélgeté-
sek. A 2-es és a 3-as zónába 
irányuló hívások besorolása 
1998-tól megváltozik. 

K. T. 

Amikor év végi be-
szélgetésre kértük az 
o r s z á g l egs ike resebb 
húsipari cégének elsó 
emberét, a Pick Szeged 
Rt. vezérigazgatóját, Bi-
hari Vilmost, úgy tervez-
tük , hogy tózsdéró l , 
részvényárfolyamokról, 
szigorú gazdasági mu-
tatószámokról nem esik 
majd szó, s csak a szép-
re emlékezünk. Ez a cél-
kitűzés azonban csak 
részben valósult meg. 

• Az elmúlt néhány esz-
tendő változásainak 
függvényében milyennek 
tartja a Pick és Szeged 
város kapcsolatát? 
- Egymás nélkül már ré-

gen nem képzelhető el az 
élet, mi megpróbálunk min-
dent megtenni, hogy a város 
hírét szétvigyük a világba, s 
erre sok alkalom is adódik. 
Hetente jönnek hozzánk be-
fektetők és potenciális be-
fektetők, nekik megmutatjuk 
a céget és ha időnk engedi, a 
várost is. Jó lenne, ha minél 
többet mutathatnánk. Kicsit 
zavaró, hogy a helyi adó 
kapcsán csak közvetett tá-
mogatók lehetünk, így az öt 
százalék feletti rendelkezési 
jogunkkal élve színházra és 
a szabadtérire adtunk jelen-
tős összeget, valamint a ké-
zilabdát támogatjuk. Amikor 
az autópálya hiányát, a Sze-
gedre jutás nehézségeit em-
lítem, tulajdonképpen együtt 
s a jná lkozunk a várossa l . 
Persze nem sajnálkozni kel-
lene, hanem nagyon erős 
lobbyérdeket érvényesíteni, 
akár mindent feltenni erre az 
egyetlen lapra. 

• Kevés közéleti szerep-
léseinek egyik színtere a 
Rotary Club. 
- Az egymás közötti kap-

csolatot tudjuk javítani, va-
lamint a szúk szakmai érde-
keken túlmenően szélesítik a 
látókört az ott elhangzó elő-
adások. Továbbá szeretnénk 
valamit tenni azokért, akik-
nek helyzete anyagilag és 
egyéb szempon tbó l nem 

rendezett. Az erőforrás per-
sze korlátozott, az a negy-
ven tag, amelyik önerőből 
próbálja ezt megoldani, ak-
ciózik, jótékonysági esemé-
nyeken pénzt gyújt. Tavaly 
például forralt bort árultunk 
a belvárosban, ingyen mér-
tük, de a tetszés szerinti be-
f ize téseke t adományokra 
fordí tot tuk. Idén, a kará-
csony előtti pénteken én is 
sorra kerültem, a kézilabdá-
sokkal kínáltuk a forralt bort 
a Kárász utcán. A januári jó-
tékonysági bál is a segítség-
re fordítható összeg növelé-
sét szolgálja. Egy ideje már 
működő gyakor la t , hogy 
minden általános iskolában 
egy gyermek étkeztetését 
biztosítja a Rotary. De tá-
mogattunk utazást, csecse-
mő külföldi szívműtét jé t , 
akinek itt még nem lehetett 
elvégezni az orvosi beavat-
kozást . Hozzá j á ru l t unk 
gyermekek külföldi csereok-
tatásához is. 

• Kétszer is említette 
már a kézilabdásokat. 
Milyen a cég és milyen 
az ön viszonya ehhez a 
sportághoz? 
- A kézilabdásokkal kap-

csolatban van egy nagyon is 
konkrét elvárása a Picknek, 
nevezetesen, a bajnokságban 
az eredmény legalább dobo-
gós legyen. Ekkor indulhat a 
csapat a nemzetközi kupák-
ban, azaz viheti a Pick jó hí-
rét. A szerződést hároméves 
időszakokra írjuk alá, s bí-
zunk benne, hogy egyik fél 
sem fog csalódni. Lényeges-
nek tartom - és itt már nem 
csak a sportról van szó 
hogy egy város életében le-
gyenek kiemelkedő teljesít-
mények. Olyan kulturális, 
művészi, sport és egyéb pro-
dukciók, amelyek méltóak 
az érdeklődésre. A legna-
gyobb közönsége t vonzó 
labdajátékban, a fociban saj-
nos nincs nagyon kiemelke-
dő teljesítmény. A kézilab-
dánál pedig egy-egy fonto-
sabb kupamérkőzésen nem 
lehet beférni a sportcsarnok-
ba. Bővítésről pedig egye-

lőre nem is álmodhatunk. 
Ha itthon vagyok, rendsze-
rint én is kimegyek a mérkő-
zésekre, s ha tehetem, kül-
földre is elkísérem a csapa-
tot. Ott voltam azon az em-
lékezetes bajnokavatón Du-
naújvárosban. Nekem ez ki-
kapcso lódás , de az időm 
elég szúkreszabo t t . A 
meccseken természetesen 
magánemberkén t veszek 
részt, s tapsolom időnként 
pirosra a tenyerem. 

# AZ mondják, ön nem 
csak nézi a sportot, ha-
nem amatőr alapon mű-
veli is. 
- Volt egy bokasérülé-

sem, ami miatt egy kicsit 
v i s sza fog tam magam az 
idén, s csökkent is a sportra 
fordítható idő. A jövő évi 
feladataim között azonban 
k iemel t he lyen szerepe l , 
hogy a terhelést legalább 
megőrizzem. Ahogy a fel-
adatokat nézem, szükség is 
lesz a jó kondícióra. 

O Családja hogyan tudja 
segíteni a munkájában? 
- Fiaim, Vilmos és Mik-

lós 23 évesek, az élelmiszer-
ipari főiskola vál lalkozó-
menedzser szakán végeznek 
jövőre. Az még nem végle-
ges, hogy hol folytatják, a 
döntés az övék. A fiaim na-
gyon jó krit ikusaim, úgy-
hogy tényleg tudnak segíte-
ni. Kicsit nehéz lehet nekik, 
hiszen ha mennek valahova, 
gyakran emlegetik nekik az 
apjukat, de jól viselik. Na-
gyobbak az elvárások, de ez 
kivédhetetlen. Óriási segít-
séget jelent a feleségem, aki 
előkészíti útjaimat, s viszi a 
hátán a családot, ha sokáig 
távol vagyok, vagy itthon a 
cégnél szaporodik fel na-
gyon a munka. 

0 Mennyit utazik, egyál-
talán, hogyan osztja be 
idejét? 
- Sokat vagyok úton. Itt-

hon heti kétszer biztosan 
felmegyek Budapestre, de a 
jövőben ez csak több kilo-
méter lesz, hiszen a Ringá-
val Győrött, Kapuváron is 
lettek érdekeltségeink. Eh-

hez jönnek még a külföldi 
utak, nagyobbrészt Német-
országba, Ausztriába, Svéd-
országba, vagyis ahova so-
kat exportálunk. Vagy ami-
kor mint a társaság vezetője 
próbálom a tulajdonosokat 
meggyőzn i , pé ldáu l egy 
rendkívüli tőkeemelés szük-
ségességéről . A legutóbb 
ilyen road show-n nyolc nap 
alatt kilenc városban 44 ta-
lá lkozón 66 befek te tőve l 
kellett tárgyalni. Ez idő alatt 
negyven órát töltöttem a le-
vegőben. Vámosi Lukács 
gazdasági igazgatóval vol-
tam, ketten képviseltük a cé-
get, és sikerült is a tizenhat 
százalékos tőkeemeléshez 
befektetőket találnunk. 

A magánéletem idejét a 
feleségem osztja be, itt bent 
a titkárságom, Lajkó József 
vezetésével. Nagyon sokat 
köszönhetek munkatársaim-
nak, akik jó l e lőkészí te t t 
anyagokat tesznek elém, így 
az átnézéshez, s döntéshez 
szükséges idő j e l en tősen 
csökkenthető. A közvetlen 
vezetői kapcsola t tar táson 
túlmenően hétfőnként dél-
után egykor van a rendsze-
res vezetői értekezlet. A reg-
gel és délelőtt folyamán már 
megtörtént az operatív indí-
tás, délutánra így megszűrve 
érkeznek a feladatok. 

Egy időben sok kü l ső 
dolgot is vállaltam, kamarai 
a le lnökség, tözsdetanácsi 
tagság, kuratóriumi elnök-
ség és tagság, de ezeket le-
mondtam, hogy csak a Pick-
csoport vezetésével tudjak 
foglalkozni. Egy vezető ki-
zárólag azzal foglalkozzon, 
ami rá tartozik, különben 
szétforgácsolja az erejét és 
az idejét. Ezért lehet arra 
példa, hogy valaki hosszabb 
idő alatt sem jut be hozzám. 
Fontosak az arányok, ha ar-
ról van szó, mennyit tárgya-
lok, mennyi időt szánok az 
anyagok átnézésére. Opera-
tív dolgokba csak a legszük-
ségesebb esetekbe avatko-
zok. 

Kovács András 

Rémálom 
Az ember keze meg-

áll, mielőtt még habot 
verne a levegőből is. 

Mindenki nagy meg-
elégedéssel nyugtázhat-
ja, hogy Koltay Gábor 
ismét filmet fog forgatni, 
méghozzá igen találó cí-
men: Sacra Corona 
Regni Hungáriáé. A film 
elkészítéséhez szükséges 
pénz ötven százalékát, 
azaz 225 millió forintot 
a magyar közszolgálati 
televízió fedezi, amely 
eképpen közszolgál, 
ugyanis ez az összeg kö-
rülbelül kimeríti a köz-
szolgálati televízió új 
film készítésére szánt 
keretét. Számosan, ki-
sebb összegekért ácsin-
góztak Peták István el-
nöknél, de úgy látta biz-
tosítva a magyar televí-
zió filmkészítésének jö-
vőjét, hogy csak egy ló-
ra tesz. Mielőtt azt gon-
dolnánk, szíve joga, tud-
nunk kell, hogy ez az 
adófizetők pénze, a mi-
énk, amelyből ismét or-
denáréságra költenek. 
És úgy látszik, nincs az 
az Isten, aki ebben Petá-
kot megakadályozhatná. 

Aki látta Koltay leg-
utóbbi, Honfoglalás cí-
mű alkotását, nem kétel-
kedhet abban, hogy az 
egész filmes világ job-
ban járna, ha a fenti 
összeget nyalókákra köl-
tenék, majd a nyalóká-
kat elosztogatnák a vi-
lág állatkertjeiben síny-
lődő emlősök között. 

Koltay újabb filmjé-
nek dotálása mellett ál-
lítólag az volt perdöntő 
érv, hogy milyen sokan 
látták a Honfoglalást is, 
például. 

Csak épp azt a mai 
napig is élő, statisztika-
javító módszert hagyták 
számításon kívül, hogy a 
közönség zöme a mozi-
vásznak elé csordástul 
hajtott szegény diákok-
ból került ki, akik min-
den bizonnyal a követ-
kező felhajtásnál töme-
ges torokpanaszra hi-
vatkozva megpróbálnak 
a mozitól mind távolabb 
maradni, és megőrizni 
azt a magyar történe-
lemről kialakult képet, 
ami olvasmányaikból 
született. 

Igen, kérem tisztelet-
tel, ez az ország a mi-
énk, ahol az örökös 
anyagi gondokkal küzdő 
közszolgálati tévé a le-
hető legorcátlanabb mó-
don, mintegy a pofánkba 
röhögve pénzel egy di-
lettáns filmrendezőt, aki 
meglovagolva a ma-
gyarsághisztéria ma 
már egyre kevésbé dúló 
vonulatát, elkészíti, a 
nyakamat rá, újabb, a 
giccs szintjét megütni 
sem tudó, rémálomhoz 
hasonló produkcióját. 

Talán valamit lehetne 
tenni? 

Podmaniczky 
Szi lárd 

Kellemes Karácsonyi I 

Ünnepeket és 

Boldog Új 

Esztendőt kíván 

a szegedi MATÁV 

Képviseleti Iroda 

Om: 
6747 Szeged, Tisza Lajos krt. 41. r) 
Teleion: (62) 475-544 d 


